
Van: CDA Zwolle, Arjan Spaans
Aan: College Zwolle
Datum: 23-12-2018

Betreft: Artikel 45 vragen “Wordt het terugleveren van energie beperkt?”

Bijlage(n): 1 - verzorgingsgebied Enexis

Geacht college,

In het kader van artikel 45 van het reglement van orde wil de CDA-fractie schriftelijke vragen stellen.
Het CDA Zwolle heeft namelijk zorgen over de capaciteit van het elektriciteitsnet in het kader van het
terugleveren van energie.

Inleiding

In Drenthe zijn er diverse initiatieven op het gebied van duurzame energie tot stilstand gekomen.
Niet doordat er problemen zijn met de financiering of dat er een gebrek aan deelname is. Het
probleem is dat de netbeheerder onvoldoende transportcapaciteit heeft op het net. Een beschreven
voorbeeld kunt u vinden in het Dagblad van het Noorden (“voetbalclub wil zonnepanelen, maar krijgt
deksel op neus”).

Het blijkt dat de enorme toename van zonneparken steeds meer problemen oplevert met het
kunnen terugleveren aan het elektriciteitsnetwerk. Zo heeft het net in het zuiden van Groningen en
noorden van Drenthe te weinig capaciteit om opgewekte energie nog langer te kunnen verwerken. In
Hoogeveen, Beilen, Stadskanaal, Musselkanaal e.a. levert de netbeheerder helemaal niet meer terug.
Daar wordt zo veel stroom aangeleverd dat er sprake is van een overcapaciteit.

Na onderzoek in de verdere regio blijkt dat er in veel netdelen er nog maar beperkt
transportcapaciteit beschikbaar is, zo ook in bijvoorbeeld: Emmen, Dedemsvaart, Veenoord,
Hardenberg, Coevorden; Steenwijk, IJsselmuiden en Ommen. Uit informatie van Enexis blijkt dat
uitbreiden van het hoogspanningsnet zeker enkele jaren zal duren.

Als gemeente Zwolle zetten wij de komende jaren zwaar in om de energietransitie zo goed mogelijk
te laten slagen. Daar hoort ook grootschalige energieopwekking door middel van zonne-energie bij.

Aangezien de gemeente Zwolle in het verzorgingsgebied van Enexis ligt, baart het tekort aan
transportcapaciteit in de Noordelijk regio’s het CDA Zwolle dan ook grote zorgen.

Naar aanleiding van de voorgaande inleiding wil de CDA-fractie de volgende (geclusterde) vragen
aan het college stellen:

 Is de problematiek op het gebied van onvoldoende transportcapaciteit op het
elektriciteitsnet u bekend?

 Speelt hetzelfde probleem ook in de gemeente Zwolle?
 Als deze problemen ook hier spelen, wat zijn dan de gevolgen en hoe lang gaat dit duren?
 Kunt u aangeven, bij schaarse capaciteit, of commerciële projectontwikkelaars van

zonneparken bij de prioritering van teruglevering voorrang hebben op kleine projecten c.q.
individuele Zwollenaren?

Arjan Spaans
CDA Zwolle
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